



Biographie Niklas Nienaß (MdEP, Die Grünen/EFA)

Kurzversion

Niklas Nienaß, geb. 1992 in Marl/NRW, ist Mitglied des Europäischen Parlaments für Die Grünen/EFA. Aufgewachsen in Aachen, nur wenige Kilometer von der belgischen und niederländischen Grenze, lebt er seit 2013 in Rostock. Dort schloss er 2020 den Masterstudiengang *Good Governance* mit einer Arbeit über internationales Weltraumrecht ab. Im Zentrum seiner politischen Arbeit steht die Stärkung des Europäischen Zusammenhalts durch Regionale Entwicklung und Kulturpolitik.

Langversion

Niklas Nienaß, geb. 1992 in Marl/NRW, ist Mitglied des Europäischen Parlaments für Die Grünen/EFA. Aufgewachsen in Aachen, nur wenige Kilometer von der belgischen und niederländischen Grenze, lebt er seit 2013 in Rostock. Dort schloss er 2020 den Masterstudiengang *Good Governance* mit einer Arbeit über internationales Weltraumrecht ab. Im Zentrum seiner politischen Arbeit steht die Stärkung des Europäischen Zusammenhalts durch Regionale Entwicklung und Kulturpolitik. Weitere Schwerpunkte sind die Themen Jugend und Weltraum. Niklas setzt sich dafür ein, Klimaschutz und soziale Gerechtigkeit zusammen zu denken, Künstler*innen und Kreative rechtlich und sozial besser abzusichern und die Europäische Union langfristig zu einem Bundesstaat weiterzuentwickeln. Neben seiner Arbeit in den Ausschüssen für Regionale Entwicklung (REGI), Kultur und Bildung (CULT) sowie Konstitutionelle Fragen (AFCO) hat er zahlreiche außerparlamentarische Initiativen auf den Weg gebracht. Er ist Mitbegründer der Cultural Creators Friendship Group, der RUMRA & Smart Village Intergroup sowie der Youth Interest Group. Nicht zuletzt ist er auch Mitglied der Delegationen des Europäischen Parlaments für Zentralasien, Mongolei und Turkmenistan sowie Afghanistan

Freigegeben zur Veröffentlichung

Kontakt: [Dennis Yuceel, Kommunikation Niklas Nienaß, MdEP](#)



Biography Niklas Nienass (MEP, The Greens/EFA)

Short Version

Niklas Nienass, born 1992 in Marl/Germany, is Member of the European Parliament for The Greens/EFA. He grew up in Aachen, only a few kilometres away from the Belgium and Dutch border. Since 2013 he lives in Rostock, Mecklenburg-Western Pomerania – the northeastern seaside state that shares an island with Poland. In 2020 he finished his master studies in *Good Governance* with a thesis on international space law. The focus of his political work lies on strengthening European cohesion through regional development and cultural policy.

Long Version

Niklas Nienass, born 1992 in Marl/Germany, is Member of the European Parliament for The Greens/EFA. He grew up in Aachen, only a few kilometres away from the Belgium and Dutch border. Since 2013 he lives in Rostock, Mecklenburg-Western Pomerania – the northeastern seaside state that shares an island with Poland. In 2020 he finished his master studies in *Good Governance* with a thesis on international space law. The focus of his political work lies on strengthening European cohesion through regional development and cultural policy. Further priorities are the topics youth and space. Niklas is committed to thinking climate protection and social justice together, to provide better legal protection and social security for artists and creatives and to develop the European Union into a federal state. In addition to his work in the Committees for Regional Development (REGI), Culture and Education (CULT) and Constitutional Affairs (AFCO), he has initiated several extra-parliamentary projects. He is co-founder of the Cultural Creators Friendship Group, the RUMRA & Smart Village Intergroup and the Youth Interest Group. Last but not least, he is also a member of the European Parliament delegations for Central Asia and Mongolia and Afghanistan.

Approved for publication

Contact: [Dennis Yucel, Communications, Niklas Nienass MEP](#)